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98.        Godkendelse af dagsorden 

Beslutningstema 

Godkendelse af dagsordenen for den 12. maj 2021. 

Beslutning 

Dagsordenen godkendt uden bemærkninger. 
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99.        Godkendelse af referat 

Beslutningstema 

Godkendelse af referatet fra den 14. april 2021. 

Beslutning 

Referatet godkendt uden bemærkninger. 

Bilag 

 2021.14.04 Referat Seniorrådet 

  

Bilag/Punkt_99_Bilag_1_20211404_Referat_Seniorraadet.pdf
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100.        Orientering ved chefen for Social Omsorg 

Beslutningstema 

Chefen for Social Omsorg giver orientering. Desuden kan Seniorrådet ønske en orientering om 

specifikke emner. 

Sagsfremstilling 

Chefen for Social Omsorg giver orientering om følgende: 

 

 Svar på spørgsmål vedrørende transporttid. 

 Demografisk behov for pleje- og ældreboliger 

 Udviklingen i ledig pleje- og ældreboliger 

Administrationen indstiller, 

at orienteringen tages til efterretning. 

Beslutning 

Svar på spørgsmål vedrørende transporttid 

Det er ganske få borgere, hvor transporttiden kan blive over 60 minutter. Eksempelvis er der 

en borger, som er bosat på en ø, hvilket kan bevirke, at transporttiden bliver over 60 minutter. 

Hvis bilen er fyldt, svarende til 5 visiterede borgere, kan dette forlænge køretiden, men ofte 

køres der ikke med en fuld bil. Turen vendes om ved hjemtransport, hvilket betyder, at de der 

kom først på bilen kommer først af. 

Hvis en tur varer over 60 minutter, sker det efter aftale med både daghjemmet og de 

pårørende. 

 

Demografisk behov for pleje- og ældreboliger 

Hedensted Kommune vil de næste mange år opleve en stigning i antallet af ældre borgere. Det 

er derfor væsentligt, at der løbende laves afdækning for, hvorvidt kapacitet, ressourcer, 

kompetencer med videre er klar til fremtiden. 

Afdækningen er interessant for at kunne planlægge et fremtidigt behov for kapaciteten ved 

pleje- og ældreboliger. 

 

Afdækningen bygger på Danmarks Statistiks befolkningsprognose, hvor der i prognosen fra år 

2019 til 2021 er sket en nedjustering i forventet udvikling i antallet af ældre i Hedensted 

Kommune. Hvilket har betydning for et forventet fremtidigt behov for plejeboliger. 

 

Der er forskel på prognosen, når der kigges på den østlige, vestlige eller den midterste del af 

kommunen. I den vestlige del af kommunen forventes der ikke at blive udfordringer, men i 

den østlige og midterste del af kommunen vil der i fremtiden blive udfordringer, når der kigges 

på behovet for pleje- og ældreboliger.  
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Kigges der specifikt på Birkelund Plejehjem i Juelsminde, er der ikke mulighed for at udvide, 

og både boligerne og fællesrummene/-arealerne er for små. Det tage lang tid at finde de 

rigtige løsninger i forhold til et nyt plejehjem i Juelsminde, da der er mange parametre at tage 

højde for, herunder også mulighederne for, at de pårørende kan komme på besøg med 

offentlig transport. Processen omkring et nyt plejehjem i Juelsminde har været i gang, men 

har været sat på standby på grund af Covid-19. Processen er lige så stille startet op igen. 

 

Noget af det der kan være med til at fremskynde processen omkring et nyt plejehjem i midt 

kan være, hvis der i den nye sundhedsreform stilles nogle nye krav, som kommunerne skal 

leve op til. Hvis det er tilfældet, kan Løsning Plejehjem komme i spil, hvilket kan få betydning 

for de 19 plejehjemspladser på Løsning Plejehjem, men lige nu er der ikke noget akut behov. 

 

I midt har private investorer vist interesse for etablering af et friplejehjem. Skulle der komme 

et friplejehjem, er kommunen ikke forpligtet til at indgå en aftale med friplejehjemmet, 

eksempel i form af at købe et vist antal pladser. 

 

Udviklingen i ledig pleje- og ældreboliger 

Hedensted Kommune råder over i alt 325 ældreboliger, og af dem er 97 udlejet på almindelige 

lejevilkår. Det er kun i Juelsminde, hvor der er et forventet behov for ældreboliger i fremtiden 

Derfor kigges der også ind i, at der bliver flere steder, hvor der skal betales tomgangshusleje, 

hvorfor der også er en politisk bevågenhed, omkring hvad det vil koste at komme ud af 

aftalerne i forhold til ældreboliger. 

Det viser sig også, at de ældreboliger der er mest attraktive, er dem der ligger i nærheden af 

et plejehjem og i de større byer. Desuden har det også betydning, hvilke aktiviteter og 

eksempelvis indkøbsmuligheder der er i nærheden.  

 

Borgernes boligønsker forandrer sig også, og derfor vil boligselskaberne og private investorer 

gerne vil bygge attraktive boliger, der kan udlejes til ældre. Da der ikke er et egentligt behov 

for ældreboliger, ønsker Hedensted Kommune ikke at indgå i et samarbejde om etablering af 

ældreboliger. 

 

En anderkendelse til de frivillige 

Social Omsorg vil gerne sende en anerkendelse til de frivillige, da det ikke har kunnet lade sig 

gøre at afholde den årlige frivilligfest. Idéen går på at give en gave med logo på som tak 

indsatsen, men også som inspiration til andre. Administrationen vil gerne høre Seniorrådets 

holdning til idéen. 

 

Seniorrådets erfaringer er, at folk helst ikke vil gå med noget med logo på, folk er mere 

individualister i dag, og vil ikke identificeres med noget et logo repræsenterer. Desuden er der 

rigtig mange foreninger og private virksomheder, der giver ting væk med logo på.  

Seniorrådet er fortaler for, at frivilligfesten afholdes, da det giver rigtig meget socialt at møde 

andre frivillige og dele erfaringer og oplevelser. Det skaber et fællesskab omkring det at være 

frivillig, hvilket er meget vigtigt at have for øje og fastholde. 

Der spørges ind til, om festen eventuelt kunne opdeles, således at der afholdes tre fester. Lige 

nu er der mange usikre parametre i forhold til at kunne afholde en frivilligfest, og derfor tages 

drøftelsen op igen i august. 
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Orienteringen taget til efterretning. 

Bilag 

 Udviklingen i ledige pleje og ældreboliger 

 Fremtidigt behov for pleje og ældreboliger 2025 2030 2035 2040 

  

Bilag/Punkt_100_Bilag_1_Udviklingen_i_ledige_pleje_og_aeldreboliger.pdf
Bilag/Punkt_100_Bilag_2_Fremtidigt_behov_for_pleje_og_aeldreboliger_2025_2030_2035_2040.pdf
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101.        Bordet rundt - yderligere spørgsmål til chefen for 
Social Omsorg 

Beslutning 

Seniorrådet spørger ind til restriktionerne i forbindelse med kørsel med PP Busser. Der spørges 

ind til afstanden mellem passagerne i busserne samt krav om mundmind/visir. Kørselskontoret 

kontaktes for en afklaring. 

 

Der spørges ind til fejring af 25 års jubilæum. Det er op til den pågældende leder og 

medarbejder, hvordan jubilæet markeres. 

 

Der orienteres om, at 1. spadestik til demensplejehjemmet afholdes den 24 . juni kl. 14.00. 

Der tilgår en invitation senere. 
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102.        Orientering ved formand og næstformand 

Beslutningstema 

Orientering ved formand og næstformand. 

Sagsfremstilling 

Formanden og næstformanden for Seniorrådet giver orientering om følgende: 

 

 Status på respekt- og omsorgsfuld pleje 

 Status på pårørendepolitikken 

Administrationen indstiller, 

at orienteringen tages til efterretning. 

Beslutning 

Status på respekt- og omsorgsfuld pleje 

Der er kommet indkaldelse til arbejdsgruppen. Førstkommende møde i arbejdsgruppen bliver 

den 15. juni kl. 14.00 på Juelsminde Rådhus. 

Mødet i styregruppen afholdes den 1. juni. 

 

Status på pårørendepolitikken 

Seniorrådets samt andres indspark er inddraget i Pårørendepolitikken. Der bliver også 

udarbejdet en pixiudgave, som kan udleveres. Pårørendepolitikken kommer i høring inden den 

behandles politisk. 

 

Formanden orienterede om, at hun er frivillig på et plejehjem, hvor hun er med til at lave en 

avis om, hvad der foregår på og omkring plejehjemmet. Den nye plejehjemsleder 

præsenterede sig selv med et indlæg i avisen. Mødet med den nye leder var meget positivt, og 

formanden oplevede en oprigtig interesse og lydhørhed fra lederens side. Det var også 

lederen, der havde sørget for, at der var kaffe og kage til skubbeholdet, da de frivillige kom 

tilbage fra deres tur med plejehjemsbeboerne. Desuden deltog hun også i forbindelse med 

opsætningen af lys i forbindelse med lyscermonien på plejehjemmet den 4. maj. 

 

Orienteringen taget til efterretning. 
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103.        Drøftelse - dialogmøde med Udvalget for Social 
Omsorg 

Beslutningstema 

Drøftelse af det skriftlige materiale, som skal sendes til Udvalget for Social Omsorg forud for 

dialogmødet den 31. maj 2021. 

Historik 

Punkt 62. seniorrådsmødet den 10. februar 2021 

På seniorrådsmødet den 10. februar 2021 blev det besluttet, at Seniorrådet ønsker at drøfte 

følgende emner til dialogmødet med Udvalget for Social Omsorg.  

 Ledelse på plejehjemmene 
 Budget 2022 - demografisk budgetlægning 
 Drøftelse af brugerundersøgelsen 
 

På seniorrådsmødet den 10. marts 2021 blev de tre emner uddybet, og det blev besluttet, 

hvem der skulle fremlægge hvilke emner. 

 

Ledelse på plejehjemmene 

Emnet har været drøftet meget, da Seniorrådet finder det problematisk, at der er flere ledere, 

som har ledelsesansvar for to plejehjem. Henning Rasmussen vil gerne fremlægge 

Seniorrådets overvejelser og præsentere Udvalget for Social Omsorg for de udfordringer, som 

Seniorrådet ser og oplever på baggrund af, at der ikke er en leder på hvert plejehjem i 

kommunen. 

 

Budget 2022 - demografisk budgetlægning 

Anker Andersen fremlægger emnet og Lillian Andersen supplerer, da de begge har deltaget i et 

seminar om demografisk budgetlægning. 

 

Drøftelse af brugerundersøgelsen 

Lillian Andersen fremlægger emnet. Inden dialogmødet udarbejdes der et udkast, som drøftes 

på mødet den 14. april. 

 

Seniorrådet er enige om, at der skal fremsendes noget skriftligt om de tre emner til Udvalget 

for Social Omsorg inden dialogmødet. Det skriftlige materiale udarbejdes på seniorrådsmødet 

den 14.april. 

 

Punkt 91. seniorrådsmødet den 14. april. 

Ledelse på plejehjemmene 

Henning Rasmussen, som fremlægger punktet vedrørende ledelse på plejehjemmene, har 

umiddelbart ikke noget, der skal fremsendes til udvalget for Social Omsorg inden dialogmødet. 

Det er dog nyt, at der skal ansættes fire teamledere, hvilket skal drøftes på seniorrådsmødet 
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den 12. maj. Derfor er det også først muligt at lave et oplæg til dialogmødet efter mødet den 

12. maj. 

Hvis der er nogen fra Seniorrådet, som gerne vil have noget med i forhold til emnet, er de 

velkommen til at kontakte Henning Rasmussen. 

 

Budget 2022 - demografisk budgetlægning 

Anker Andersen fremlagde og gennemgik det materiale, han havde fremsendt til Seniorrådet 

inden mødet. 

Der udarbejdes en fremstilling, som skal sendes til Udvalget for Social Omsorg inden 

dialogmødet. Inden den fremsendes, drøftes den på seniorrådsmødet den 12. maj. 

 

Drøftelse af brugerundersøgelsen 

Seniorrådet ønsker en drøftelse af resultaterne af brugerundersøgelsen, samt fokuspunkterne, 

der skal arbejdes videre med på følgende områder 

Hjemmepleje, sundhed og forebyggelse samt senior plejehjem. 

Der er tale om en fyldestgørende undersøgelse, der viser nogle problematikker i de daglige 

indsatser, og dem vil vi gerne drøfte med udvalget.  

Vi er bekendte med, at de videre drøftelser pågår i arbejdsgruppen omkring Respekt og 

omsorgsfuld pleje, men vil også gerne medvirke til en holdningspolitisk drøftelse af temaerne. 

 

Drøftelsen taget til efterretning. Det endelige skriftlige materiale udarbejdes på mødet den 12. 

maj. 

Sagsfremstilling 

Seniorrådet skal udarbejde det endelige skriftlige materiale, som skal fremsendes til Udvalget 

for Social Omsorg forud for dialogmødet den 31. maj 2021. 

Administrationen indstiller, 

at indholdet i oplæggene drøftes og der endelige skriftlige materiale udarbejdes. 

Beslutning 

Ledelse på plejehjemmene 

Henning Rasmussen kommer med ordene på dagen. Omdrejningspunktet vil være vigtigheden 

af, at der skal være en synlig leder på hvert plejehjem og udfordringerne ved, at der er ledere, 

som skal varetage ledelse af medarbejderne på to plejehjem. 

 

Seniorrådet tilkendegave, at de mener, at der mangler en mere dybdegående forklaring på 

valget om at ansætte teamledere på plejehjemmene. Desuden efterspørger de en 

jobbeskrivelse i forhold til den nye teamlederfunktion. 

 

Budget 2022 - demografisk budgetlægning 

Anker Andersen havde lavet et oplæg til budget 2022, som Seniorrådet kommenterede på. Der 

var enighed om, at oplægget mindede mere om et notat, og at der var for mange spørgsmål, 
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som politikerne skal forholde sig til. Derfor besluttes det, at notatet koges ned til 2-3 

spørgsmål, da det derved bliver nemmere at få en debat med politikerne. 

 

Drøftelse af brugerundersøgelsen 

Lillan Andersen fremlagde flere fokusområder til drøftelse på dialogmødet, og bad Seniorrådet 

om hjælp til at udpege de tre væsentligste fokuspunkter. Det blev besluttet, at følgende tre 

punkter skal drøftes med Udvalget for Social Omsorg på dialogmødet: 

 

 Færre forskellige medarbejdere i borgers eget hjem 

 Kontaktpersonsordningen/forventningsafstemning 

 Hjælp til toiletbesøg 

 

Drøftelsen taget til efterretning. 
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104.        Drøftelse - valg til Seniorrådet 2021 

Beslutningstema 

Drøftelse af om Seniorrådet skal oprette en Facebook side i forbindelse med valg til 

Seniorrådet 2021. Samt orientering om status på gennemførelsen af valg til Seniorrådet. 

Historik 

Punkt 74. Drøftelse - mulighed for afholdelse af fremmødevalg i forbindelse med valg 

til Seniorrådet i 2021. 

Drøftelse fra mødet den 11. marts 2020. 

Formanden og næstformanden præsenterede på mødet den 11. marts et oplæg vedrørende 

muligheden for at afholde det kommende seniorrådsvalg 2021 som fremmødevalg. Økonomien 

og de logistiske udfordringer blev drøftet. Den store udfordring i forbindelse med et eventuelt 

fremmødevalg er, at der skal være 24 valgsteder, der indretningsmæssigt skal tilpasses 

forholdene. Der vil være valgsteder, hvor der vil komme meget få borgere. 

 

Punkt 88. Drøftelse - mulighed for afholdelse af fremmødevalg i forbindelse med valg 

til Seniorrådet i 2021. 

Drøftelse fra mødet den 13. maj 2020.  

Den 13. maj 2020 drøftede Seniorrådet fortsat muligheden for fremmødevalg i 2021. 

Beslutningen blev, at der på mødet den 10. juni skal træffes en afgørelse om, hvorvidt 

Seniorrådet vil arbejde videre med at forsøge at gennemføre valget i 2021 som fremmødevalg, 

eller om de skal fortsætte som hidtil. 

 

Punkt 98. Drøftelse - mulighed for afholdelse af fremmødevalg i forbindelse med valg 

til Seniorrådet i 2021. 

Drøftelse fra mødet den 10. juni 2020.  

Seniorrådet drøftede flere muligheder og kom frem til, at det var de følgende tre muligheder, 

der skal stemmes om: 

1. Brevvalg 

2. Fremmødevalg 

3. Brevvalg kombineret med stemmeurne på de lokale valgsteder. Det vil sige, at 

borgerne har mulighed for at aflevere deres stemmeseddel til seniorrådsvalget (skal 

være i kuvert), når de kommer for at stemme til kommunalvalget. 

 

Medlemmer af Seniorrådet stemte ved mundtlig tilkendegivelse og resultatet blev, at der 

arbejdes mod at afholde valget i 2021 som brevvalg, med mulighed for at lægge sin stemme i 

en valgurne på de lokale valgsteder. 

Desuden blev det besluttet, at der skal nedsættes et udvalg på oktober mødet. Seniorrådet har 

valgt formanden samt næstformanden til at deltage i det valgudvalg, der nedsættes af 

borgmesterkontoret. 
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Punkt 64. Drøftelse afvikling af valg til Seniorrådet 

Drøftelse 10. februar 2021  

 

Der er ikke kommet kommentarer eller rettelser til den skrivelse, som formanden har 

udarbejdet. 

Næstformanden mener, at der skal sendes et konkret forslag til administrationen, som 

beskriver, hvordan valget kan afvikles. Desuden har næstformanden skrevet til 

borgmesterkontoret for at høre, hvad seniorrådsvalget kostede i 2017. 

Der kommer et tilbud i forhold til, hvad det vil koste at annoncerer i Tørring og Hedensted 

Avis. På den måde kan det undgås at lave en valgfolder/brochure. 

Det skal også afklares, om overskuddet fra budget 2020 kan overføres til brug i forbindelse 

med valg til Seniorrådet i 2021. 

Formand og næstformand arbejder videre med det, som næstformanden fremlagde på mødet 

og det skriv som formanden havde fremsendt på forhånd. Næstformanden udarbejder et 

forslag, som rundsendes til resten af Seniorrådet til kommentarer.  

 

Punkt 92. Drøftelse - valg til Seniorrådet 2021 

Drøftelse fra mødet den 14. april. 

Skal Seniorrådet oprette en Facebook side i forbindelse med seniorrådsvalget 2021? 

Der er delte meninger om, hvorvidt Seniorrådet skal på Facebook. Dem der er for 

argumenterer med, at det er et godt medie, som når langt ud. Især til de yngre seniorer vil 

Facebook være et godt medie at bruge. Dem der er i mod brugen af Facebook argumenterer 

for, at det er vigtigt at møde borgerne ansigt til ansigt, og pointerer at langt fra alle i deres 

målgruppe er på Facebook. 

 

Et kompromis kunne være at være på Facebook kortvarigt, det vil sige i forbindelse med 

valget. 

 

Poul Ole Pedersen, Anker Andersen og Solveig Peteren vil gerne være en del af 

administratorgruppen, hvis man vælger, at Seniorrådet skal have en Facebook side. Anker 

Andersen undersøger til mødet den 12. maj, hvor meget arbejder der er med at vedligeholde 

en seniorråds Facebook side, da han har kendskab til, hvem der gør det i Esbjerg og Silkeborg. 

 

Det besluttes på mødet den 12. maj, om der skal oprettes en Facebook gruppe i forbindelse 

med valg til Seniorrådet 2021. 

 

 

Hvilke aktiviteter skal Seniorrådet afholde inden valget, for at skabe opmærksomhed 

omkring seniorrådsvalget, eksempelvis: 

· Orienterende møder og arrangementer 

· Brugen af medier ud over lokalaviser og kommunens hjemmeside 

 

En mulighed kunne være at lave et oplæg med et vedkommende emne, eksempelvis det nye 

demens plejehjem. 

Formanden er desuden blevet kontaktet af flere medier, som er interesseret i at lave en 

valgbrochure for Seniorrådet i forbindelse med valget til Seniorrådet. Seniorrådet er enige om 

at takke nej tak til tilbuddene. 
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Der afventes fortsat svar fra valgudvalget i forhold til de spørgsmål, som Seniorrådet tidligere 

har stillet.  

Sagsfremstilling 

Seniorrådet skal beslutte, om der skal oprettes en Facebookgruppe i forbindelse med valg til 

Seniorrådet 2021. Derudover gives der status på gennemførelsen af seniorrådsvalget. 

Administrationen indstiller, 

at drøftelsen og orienteringen tages til efterretning, og der træffes beslutning, om Seniorrådet 

skal oprette en Facebookside i forbindelse med valget 2021. 

Beslutning 

Formanden har kontaktet Lise Østermark, leder af HR, Politik og Udvikling, i forhold til 

opstilling af stemmeurner på valgstederne, i borgerservice og eventuelt på plejehjemmene. 

Der er fortsat ikke kommet svar fra valgudvalget, så formanden rykker for svar igen. Hvis der 

ikke kommer svar fra Lise Østermark, kontakter formanden Annette Ulvbjerg.  

Seniorrådet er enige om, at der skal gøres noget for at få kandidater til valget og 

efterfølgende, skal der gøres noget i forhold til at få en større valgdeltagelse. 

Der er endnu ikke planlagt et nyt møde i valgudvalget. 

Formanden følger op på det og orienterer Seniorrådet, når der er noget nyt. 

I forhold til brug af Facebook orienterede næstformanden om, at seniorrådene i Esbjerg og 

Silkeborg er på Facebook, og bruger det aktivt og ikke kun i forbindelse med valg. Blandt 

andet kommer der som regel et nyhedsfeed en gang om ugen, eller hvis der er noget 

Seniorrådet finder aktuelt. 

Det besluttes, at Seniorrådet vil prøve at lave en Facebook side. I den forbindelse undersøges 

det, om det er muligt at koble Seniorrådets Facebook side til kommunens hjemmeside. 

Alternativt kan der måske laves et link til Seniorrådets Facebook side fra kommunens 

hjemmeside. 

 

Drøftelsen og orienteringen taget til efterretning. 

  



 

Hedensted Kommune  

Seniorrådet dagsorden-referat  
Mødedato:  

12. maj 2021 
Formand:  

 

Sidetal:  

16 

 

27.69.40-P35-1-20 

105.        Orientering - budget 2022 

Beslutningstema 

Seniorrådets ønsker til budget 2022. 

Sagsfremstilling 

Næstformanden orienterer om indholdet i bilaget for den politiske proces. Efterfølgende drøfter 

Seniorrådet deres ønsker til budget 2022. Tidsplanen for den politiske proces kan ses i bilaget. 

Administrationen indstiller, 

at orienteringen og den efterfølgende drøftelse tages til efterretning. 

Beslutning 

Der er nogle interessante datoer, herunder: 

Den 7. juni hvor udvalgene holder møde vedrørende budget 2022. Hvis Seniorrådet har nogle 

input, skal de fremsendes inden den dato.  

Et af Seniorrådets forslag kunne være, at Den Sociale Dimension sammen med andre frivillige 

organisationer kunne oprettet et tilbud til mænd, der er ensomme. Der kunne søges inspiration 

i Horsens Kommune, hvor de eksempelvis har oprettet mandegrupper, som de kalder 

”Herreværelset”. Det vil være godt, hvis det er kommunen, der er igangsætter og i første 

omgang bærer projektet, hvorefter det bliver lokalt forankret eksempelvis i en forening. 

Seniorrådet drøftede, at der er stor forskel på, om en person italesættes som ensom eller 

enlig, og derfor vil det måske være bedre at tale om at skabe netværk for enlige og ikke 

ensomme, da det at være ensom kan være tabubelagt. 

Seniorrådet ser også gerne, at der afsættes midler til forebyggelse af ensomhed for eksempel 

til noget lignende de livsmodsgrupper, som Ældre Sagen har etableret. 

En andet forslag er, at gøre noget i forhold til seniorernes brug af den kollektive trafik ved 

eksempelvis at indføre en form for seniorflexturskort, således seniorer kan køre til reduceret 

pris. 

Desuden er Seniorrådet interesseret i etablering/fastholdelse af voksenlærlingeordningen inden 

for SOSU området. 

Formanden udarbejder et udkast med Seniorrådets ønsker til budget 2022. De øvrige 

medlemmer kan sende deres til input formanden. Udkastet sendes, således at alle har 

mulighed for at kommentere på det. 
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Orienteringen og drøftelsen taget til efterretning. 

Bilag 

 Bilag Tidsplan budgetforslag politisk kalender 

  

Bilag/Punkt_105_Bilag_1_Bilag_Tidsplan_budgetforslag_politisk_kalender.pdf
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106.        Nyt fra Danske Ældreråd 

Beslutningstema 

Orientering om nyt fra Danske Ældreråd. 

Sagsfremstilling 

Formanden og næstformanden orienterer om seneste nyt fra Danske Ældreråd: 

 

 Repræsentantskabsmødet den 10. maj 2021. Udsat til den 16. juni 2021. 

 Kontingentforhøjelse. Forslaget er ikke fremsat, men det forventes fremsat. 

 Valg af formand til Danske Ældreråd. Der er anmeldt to kandidater. 

 Pjece fra Danske Ældreråd. 

 Invitation fra Danske Ældreråd med henblik på fokusgruppeinterview. 

 Medlemsundersøgelse fra Danske Ældreråd 

 Henvendelse fra journalist vedrørende offentlig transport. Der er udsendt en 

pressemeddelelse fra Regions Ældrerådet vedrørende offentlig transport. 

Administrationen indstiller, 

at orienteringen tages til efterretning. 

Beslutning 

Repræsentantskabsmødet den 10. maj 2021. Udsat til den 16. juni 2021. 

Formanden har rundsendt referatet. Repræsentantskabsmødet kommer til at foregå i Odense. 

 

Kontingentforhøjelse. Forslaget er ikke fremsat, men det forventes fremsat. 

Der lægges op til en stigning på 50%. Kontingentet er ikke blevet reguleret siden 2012.  

Det er også et spørgsmål om vigtigheden af at have en landsorganisation. 

 

Valg af formand til Danske Ældreråd. Der er anmeldt to kandidater. 

Formanden og næstformanden for Seniorrådet afventer kandidaternes præsentationer, og vil 

derefter tage stilling til, hvem de vil indstille som formand.  

De to kandidater til formandsposten er, Jørn Gettermann indstillet af Seniorrådet i Lyngby-

Taarbæk, og Inger Møller Nielsen indstillet af Seniorrådet i Brønderslev. 

 

Pjece fra Danske Ældreråd. 

Pjecen er fremstillet i programmet Publisher og kan ikke laves om til Word format. Grafikerne i 

Hedensted Kommune kan måske være behjælpelige med at konvertere den om, såfremt 

Seniorrådet beslutter sig for at bruge den i forbindelse med valg til Seniorrådet. 

 

Invitation fra Danske Ældreråd med henblik på fokusgruppeinterview. 

Formanden har, på Seniorrådets vegne, takket nej tak til at deltage i fokusgrupperinterviewet. 
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Medlemsundersøgelse fra Danske Ældreråd 

Formanden for Seniorrådet har besvaret undersøgelsen på vegne af Seniorrådet. 

 

Henvendelse fra journalist vedrørende offentlig transport. Der er udsendt en 

pressemeddelelse fra Regions Ældrerådet vedrørende offentlig transport. 

En nyansat journalist ved lokalavisen har kontaktet formanden. Journalisten gerne vil være 

behjælpelig, hvis der er noget Seniorrådet gerne vil have belyst i pressen. 

 

Der er planlagt et møde i regionsældrerådet den 16. august 2021. Hvis der er nogen fra 

Seniorrådet, som har indspark til mødet, er de velkomne til at sende dem til formanden eller 

næstformanden. 

 

Orienteringen taget til efterretning. 
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107.        Punkter til næste møde 

Beslutningstema 

Næste møde afholdes onsdag den 23. juni 2021. Mødestedet tilgår senere. 

Beslutning 

Næste møde afholdes kl. 08.30 - 11.00 i Frivillighuset, Strandhusevej 7A, 7130 Juelsminde. 

 

På mødet onsdag den 23. juni sættes følgende punkter på dagsordenen: 

 Punkter fra Udvalget for Social Omsorgs dagsorden 

 Valg til Seniorrådet 2021 - herunder tidsplan og arrangementer 

 

Kommer der andre input til mulige punkter fremsendes de til formanden eller næstformanden. 

Bilag 

 Årshjul 2021 maj 

  

Bilag/Punkt_107_Bilag_1_Aarshjul_2021_maj.pdf
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108.        Eventuelt 

Beslutning 

Ingen bemærkninger. 
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109.        Evaluering af mødet 

Beslutning 

Det har været dejligt at kunne mødes fysisk og rart, at der har været god tid til drøftelser. 
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Bilag 

 2021.14.04 Referat Seniorrådet 

 Udviklingen i ledige pleje og ældreboliger 

 Fremtidigt behov for pleje og ældreboliger 2025 2030 2035 2040 

 Bilag Tidsplan budgetforslag politisk kalender 

 Årshjul 2021 maj 

 

Bilag/Punkt_99_Bilag_1_20211404_Referat_Seniorraadet.pdf
Bilag/Punkt_100_Bilag_1_Udviklingen_i_ledige_pleje_og_aeldreboliger.pdf
Bilag/Punkt_100_Bilag_2_Fremtidigt_behov_for_pleje_og_aeldreboliger_2025_2030_2035_2040.pdf
Bilag/Punkt_105_Bilag_1_Bilag_Tidsplan_budgetforslag_politisk_kalender.pdf
Bilag/Punkt_107_Bilag_1_Aarshjul_2021_maj.pdf
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